

Uppsala, 8 November 2020

**The MANSa Conference “Beyond Crisis and Insecurity: Cultural Creativity, Popular Struggle, and Social Change in West Africa”**

Dear participants,

Since we were obliged to postpone the Mansa Conference at Uppsala University in Sweden, initially scheduled to June 2020, to January 2021, we have followed the evolution of the corona-pandemic across the world, with particular attention paid to the pandemic’s impact on international travels, big meetings, and border restrictions. While the situation in Europe was until early autumn rather favorable, over the last month, the situation has deteriorated with the second wave in full swing. This has once again obliged us to reconsider the dates of the MANSa conference. By this message, we would like to inform you that:

- 1) The MANSa Conference at Uppsala University, Sweden, is postponed to 16-20 June 2021. We still nurture the ambition to organise an *in situ* and *in persona* conference in Uppsala as our first option.
- 2) Yet if public health authorities in Sweden, and Uppsala University leadership, still maintain important public health and travel restrictions in late March 2021, including those pertaining to hosting scientific conferences and academic meetings, we will switch and launch our second option which is to organise the MANSa Conference online 16-20 June 2021.
- 3) On Thursday 14 January 2021, however, we will host online plenary events related to the theme *Beyond Crisis and Insecurity: Cultural Creativity, Popular Struggle, and Social Change in West Africa*, as to create momentum around ongoing developments in the region. Conference participants are particularly invited to take part in these public events.
- 4) The ongoing pandemic will have repercussions on funding opportunities, particularly our ambition to sponsor the participation of Africa-based colleagues. In this vein, we ask panel organizers to explore funding opportunities for those panel participants who are not likely to be able to fund their travel, accommodation and conference fee. Any initiative and action is highly appreciated. Let us know if we can facilitate such initiatives and actions.
- 5) Finally, we still maintain all the accepted panels, round-tables and papers.

It goes without saying that organising international meetings during a world-wide pandemic is extremely difficult. We have been working under severe operational constraints. Yet it is our sincere hope and strong ambition to be able to host an *in situ* and *in persona* MANSa Conference 16-20 June 2021 at Uppsala University.

Please follow updates on the conference website:

<https://mansaconference2020.home.blog/>

CORDIALLY!

**Le comité exécutif du colloque Mansa / Conference Executive Committee:**

*Prof. Sten Hagberg*, Director, Forum for Africa Studies, Uppsala University, President-elect of MANSa, and Chair of the Organizing Committee ([sten.hagberg@antro.uu.se](mailto:sten.hagberg@antro.uu.se))

*Assoc. Prof. Joseph Hellweg*, Florida State University, President of MANSa ([jhellweg@fsu.edu](mailto:jhellweg@fsu.edu))

*Prof. Rosa de Jorio*, University of North Florida, Editor-in-Chief, *Mande Studies* ([rdejorio@unf.edu](mailto:rdejorio@unf.edu))



Uppsala, le 6 novembre 2020

**Le Colloque MANSA « Au-delà de la crise et de l'insécurité: créativité culturelle, lutte populaire et changement social en Afrique de l'Ouest »**

Chers participants,

Depuis que nous avons dû reporter le colloque MANSA à l'Université d'Uppsala en Suède, initialement prévue en juin 2020, à janvier 2021, nous avons suivi l'évolution de la pandémie à travers le monde, avec une attention particulière sur son impact sur les voyages internationaux, les grandes rencontres et les restrictions des frontières. Alors que la situation en Europe était plutôt favorable au début de l'automne, la situation s'est dégradée le mois dernier avec la deuxième vague en plein essor. Cette situation nous a, une fois de plus, obligé à changer les dates du colloque MANSA. Par ce message, nous tenons à vous informer que :

- 1) Le colloque MANSA à l'Université d'Uppsala, en Suède, est reporté en juin 2021, notamment du 16 au 20 juin 2021. Nous avons toujours l'ambition d'organiser un colloque in situ et in persona à Uppsala comme première option.
- 2) Pourtant, si les autorités de santé publique en Suède et le leadership de l'Université d'Uppsala maintiennent toujours de restrictions importantes en matière de santé publique, de voyages et de frontières à la fin du mois de mars 2021, y compris celles concernant l'organisation des grandes rencontres scientifiques, nous passerons à notre deuxième option qui est d'organiser le colloque MANSA en ligne du 16 au 20 juin 2021.
- 3) Cependant, le jeudi 14 janvier 2021, nous organiserons des séances plénières en ligne sur le thème « Au-delà des crises et des insécurités : créativité culturelle, lutte populaire et changement social en Afrique de l'Ouest ». Ceci a pour but de créer une dynamique autour des développements en cours dans la région. Ces événements seront publics, mais les participants au colloque MANSA sont particulièrement invités à y participer.
- 4) La pandémie en cours a des répercussions sur nos opportunités de financement, en particulier notre ambition de financer la participation d'un grand nombre de participants basés en Afrique. Ainsi nous nous adressons aux organisateurs du panel d'explorer les possibilités de financement pour les participants au panel qui ne seront pas en mesure de financer leurs frais de voyage, d'hébergement et de colloque. Toute initiative et action est très appréciée. Faites-nous savoir si nous pouvons faciliter de telles initiatives et actions.
- 5) Nous maintiendrons tous les panels, les table-rondes et les communications acceptés.

Il va sans dire que l'organisation de rencontres internationales dans les circonstances actuelles de pandémie sont extrêmement difficiles. Nous avons travaillé et travaillons toujours sous contraintes opérationnelles sérieuses. Vous pourriez aussi suivre les mises à jour sur le site du colloque : <https://mansaconference2020.home.blog/> Notre vif espoir et forte ambition sont d'accueillir le colloque MANSA in situ and in persona du 16 au 20 juin 2021 à l'Université d'Uppsala.

Cordialement,

**Le comité exécutif du colloque Mansa / Conference Executive Committee:**

Prof. Sten Hagberg, Director, Forum for Africa Studies, Uppsala University, President-elect of MANSA, and Chair of the Organizing Committee ([sten.hagberg@antro.uu.se](mailto:sten.hagberg@antro.uu.se))

Assoc. Prof. Joseph Hellweg, Florida State University, President of MANSA ([jhellweg@fsu.edu](mailto:jhellweg@fsu.edu))

Prof. Rosa de Jorio, University of North Florida, Editor-in-Chief, *Mande Studies* ([rdejorio@unf.edu](mailto:rdejorio@unf.edu))

